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رهبر انقلاب: 

استفاده از ظرفیت های عظیم دریا به فرهنگ عمومی 
در کشور تبدیل شود

فرمان�ده معظ�م کل ق�وا در دیدار 
تعدادی از فرماندهان نیروی دریایی 
ارت�ش تأکی�د کردن�د: اس�تفاده از 
فرص�ت دری�ا و ظرفیت ه�ای عظیم 
آن باید به فرهنگ عمومی در کشور 

تبدیل شود.
به گزارش گروه سیاس��ی ایرنا، حضرت 
آیت الله  خامن��ه ای در دی��دار تعدادی از 
فرمانده��ان نیروی دریایی ارتش جمهوری اس��امی ایران که به مناس��بت ۷ آذر روز نیروی 
دریای��ی برگزار ش��د، ارتقای همه جانبه ت��وان رزمی و تجهیزات دفاع��ی در نیروی دریایی و 
اس��تمرار اقداماتی همچون دریانوردی در آب های دوردس��ت و بین المللی را لازم دانس��تند و 
گفتند: تقویت ارتباط نیروهای مس��لح با دولت و س��ایر قوا به تفاهم و همکاری و پیش��رفت 

کارها کمک خواهد کرد.
رهبر معظم انقاب اس��امی با اش��اره به س��وابق دریانوردی ایرانیان در گذش��ته که باعث 
انتقال فرهنگ و تمدن اسامی و ایرانی به مناطق دیگر دنیا شد، خاطرنشان کردند: با وجود 
این س��ابقه و سواحل طولانی دریایی در ش��مال و بخصوص جنوب ایران، فرهنگ استفاده از 
فرصت های دریا در کشور مورد غفلت واقع شده و باید به فرهنگ عمومیِ مردم تبدیل شود.

ایش��ان، فرهنگ س��ازی در این زمینه و ایجاد فهم عمومی از دریا به عنوان یک زیرس��اخت 
اساسی را ضروری دانستند و افزودند: در چند سال گذشته بحث توسعه سواحل مکران مطرح 
شد و دولت ها هم از آن استقبال کردند اما پیشرفت جدی در این موضوع نیازمند فرهنگ سازی 
است. حضرت آیت الله خامنه ای، تولیدات هنری از جمله پویانمایی را در شناساندن فرصت های 
متنوع دریا مؤثر خواندند و گفتند: با استفاده از تولیدات هنری و معرفی ظرفیت های پیشرفت 
دریاپایه کش��ور چه در بخش نظامی و چه در بخش عمرانی، ش��وق مردم به اس��تفاده از این 
فرصت افزایش خواهد یافت. در این دیدار، امیر دریادار »شهرام ایرانی« فرمانده نیروی دریایی 

ارتش نیز گزارشی از اقدامات و برنامه های این نیرو در بخش های مختلف ارائه کرد.

معاون حقوقی رئیس جمهور:

 آمریکا باید هزینه رفتار غیرقانونی علیه ایران را بپردازد
معاون حقوقی رئیس جمهور اقدام فدراس�یون فوتبال آمری�کا علیه ایران را غیر 
اخلاقی خواند و تأکید کرد »آمریکایی ها باید هزینه رفتار غیرحرفه ای و غیرقانونی 

خود در قبال کشورمان را پرداخت کنند«.
»محم��د دهقان« در گفت وگ��وی اختصاصی با خبرنگار حوزه دولت ایرن��ا در واکنش به اقدام 
غیرحرفه ای و خصمانه فدراس��یون فوتبال آمریکا علیه جمهوری اس��امی ایران در انتشار پرچم 
جعلی کشورمان در سایت این فدراسیون گفت: کاری که آمریکایی ها کردند خاف اخاق و قواعد 
بین المللی است که باید با آن برخورد قانونی شود و با توجه به ضمانت اجرایی مهمی که از سوی 
فیفا پیش بینی شده، مراجع حقوقی ذی ربط در حال پیگیری هستند تا آنها هزینه رفتار غیرقانونی 
خود را پرداخت کنند. در پی انتشار پرچم جعلی ایران در سایت فدراسیون فوتبال آمریکا و بیانیه 
این فدراسیون درباره دلیل این اقدام تأمل برانگیز، فدراسیون فوتبال ایران با ارسال نامه ای رسمی 
به فیفا از آمریکایی ها شکایت کرد و خواستار رسیدگی جدی فدراسیون بین المللی فوتبال به این 
تخلف آشکار شد. معاون حقوقی رئیس جمهور در بخش دیگری از این گفت وگو، سومین دیدار تیم 
ملی فوتبال کش��ورمان در جام جهانی قطر در برابر آمریکا را مهم دانس��ت و گفت: همه ملت 
ایران به تیم ملی افتخار می کنند و همه بازیکنان را فرزندان خود می دانند و برُد شیرین برابر 
تیم ملی ولز مایه خوشحالی میلیون ها ایرانی شد. به گفته دهقان، نه تنها ایرانیان، بلکه صدها 
میلیون نفر از ملیت های دیگر بابت پیروزی ایران خوشحال شدند که بخشی از این شادمانی 
به خاطر این بود که تیم ملی ایران متعلق به کشوری اسامی است و کشورهای مسلمان نیز از 
موفقیت های ملت ایران خوشحال شدند؛ همچنین تیم ایران تیمی آسیایی ست و از این جنبه 
نیز برُد ایران نه تنها مردم قاره آس��یا بلکه ملت های زیر س��تم آمریکا و انگلیس را بیشتر شاد 
کرده است. معاون حقوقی رئیس جمهور با تأکید بر اینکه تیم ملی کشورمان فردا در سومین 
دیدارش با تمام قوا در میدان مس��ابقه حاضر خواهد شد، گفت: این حق بازیکنان ایرانی ست 
ک��ه ب��ا غیرت و روحیه ای که دارن��د، حریف آمریکایی را مغلوب ک��رده و از پیشِ رو بردارد و 
امیدواریم با کسب یک موفقیت چشمگیر دیگر، موجب شادی و سربلندی کشور، ملت و خود 
و خانواده شان شوند و برگ دیگری در تاریخ افتخارات ایران اسامی ثبت کنند. سومین بازی 
تیم ملی ایران در جام جهانی فوتبال ۲۰۲۲ قطر مقابل تیم ملی آمریکا سه ش��نبه هشتم آذر 
ساعت ۲۲:۳۰ به وقت ایران پخش می شود که برتری کشورمان در این رقابت، می تواند یادآور 

رویارویی خاطره انگیز پیروزی کشورمان در جام جهانی ۱۹۹۸ فرانسه باشد.

رئیس جمهور، دانشگاه  را منشاء پیشرفت های 
عظی�م کش�ور و کین�ه دش�منان را به خاط�ر 
اثرگ�ذاری ای�ن نهاد دانس�ت و با بی�ان اینکه 
دول�ت به دنبال کم کردن فاصل�ه وضع موجود و 
مطلوب اس�ت، از اساتید دانش�گاه خواست که 
پیشرفت های کشور را برای دانشجویان و عموم 

جامعه تبیین کنند.
به گزارش حوزه دولت ایرنا، آیت الله »سید ابراهیم 
رئیس��ی« روز دوش��نبه در نهمین مقص��د بازدید و 
نظارت س��تادی بر دس��تگاه های اجرای��ی در وزارت 
عل��وم، تحقیقات و فناوری حضور یافت و با اس��تماع 
گزارش وزیر و معاونی��ن در جریان جزئیات عملکرد 
یک س��اله ای��ن وزارتخان��ه ق��رار گرف��ت و در ادامه، 
راهکارها و پیشنهاداتی در جهت ارتقای کمی و کیفی 

فعالیت های آن ارائه کرد.
رئیس جمهور تاش در جهت ارتقای علم و اثربخشی 
آن در حل مسائل و مش��کات کشور را از مهم ترین 
وظایف وزارت علوم، تحقیقات و فناوری عنوان کرد و 
افزود: امروز کشور ما دارای نظام مسائلی از چالش ها 
و مش��کات مردم و جامعه اس��ت که بهترین مرجع 
ب��رای حل آنها دانش��گاه و بهره گیری از ظرفیت های 

علمی و پژوهشی دانشجویان و اساتید است.
آیت الله رئیس��ی در ادامه »دانش��گاه ت��راز انقاب 
اس��امی« را مح��ل تربی��ت نی��روی انس��انی عالمِ، 
دانش��مند، امیدوار به آینده کش��ور و مسئولیت پذیر 
در حل مش��کات جامعه خوان��د و تصریح کرد: اگر 
نگاه به دانش��گاه این چنین باشد و بر اساس نیازهای 
جامعه راهکار ارائه کند و دانشجو و استاد مجری این 
راهکار باش��ند، بسیاری از مس��ائل کشور به سهولت 

مرتفع خواهد شد.
رئیس جمه��ور اندیش��ه حکیمان��ه را زمینه اجرای 
حاکمان دانس��ت و با تأکید بر اهمیت نهاد دانش��گاه 
اف��زود: گاهی برخی از تحقیقات و پژوهش های انجام 

ش��ده به رغم غن��ای علمی ب��ه مرحله اج��را و عمل 
نمی رس��د و گره ای از مشکات کش��ور باز نمی کند 
ک��ه در این زمینه باید یک بازنگری از س��وی وزارت 
عل��وم در دانش��گاه ها صورت گیرد. آیت الله رئیس��ی 
رتب��ه پانزده��م کمی و کیفی ای��ران در تولید علمی 
جهان را دس��تاوردی افتخارآمیز برای کشور دانست 
و بر ض��رورت تاش مضاعف در جهت ارتقا این رتبه 
تأکید کرد. وی با یادآوری مسأله بسیار مهم »افزایش 
بهره وری« متناس��ب با هزینه ها، تصریح کرد: بهترین 
اف��راد برای س��نجش می��زان به��ره وری وزارتخانه و 

دانشگاه ها، مدیران وزارت علوم هستند.
آیت الله رئیسی گفت: عضویت بیش از ۸۰ هزار نفر 
به عنوان هیأت علمی در دانش��گاه های کش��ور، عدد 
بسیار بالا و قابل توجهی است اما مهم تر از آن میزان 
نقش آفرینی آنها در حل مس��ائل کش��ور و پیش��برد 

اهداف دولت در پیش��رفت و آبادانی کشور است؛ چرا 
که اگر دانش دانشمندان ما در کنار بخش های مختلف 
اقتصادی، سیاس��ی، اجتماعی و فرهنگی قرار نگیرد، 
تحول��ی رخ نخواهد داد. رئیس جمهور همچنین لزوم 
»مدیریت و تصمیم گیری علم پایه« با محوریت وزارت 
علوم را مورد تأکید قرار داد و افزود: اینکه گفته ش��د 
دانش��گاه اتاق فکر دولت است شعار یا تعارف نیست؛ 
دولت، دولتِ تحول گراست و به دنبال کم کردن فاصله 
وضع موجود و وضع مطلوب اس��ت و در این راس��تا 
رویکرد و ن��گاه تحولی، تح��ول در فرایندها و تحول 
نهادی پیش نیاز تحقق این هدف بس��یار مهم دولت 
اس��ت. آیت الله رئیس��ی در بخش دیگری از سخنان 
خود در جمع وزیر و معاونین وزارت علوم »برتری در 
رتبه دانشجو«، »اثربخش بودن تحقیقات«، »اشتغال 
پایدار«، »مرجعیت علم��ی«، »بالندگی فرهنگی« و 

»س��امت اجتماعی« را از شاخصه های مهم دانشگاه 
برتر از نگاه دولت سیزدهم عنوان کرد و افزود: وزارت 
علوم بر اساس این ش��اخصه ها عملکرد دانشگاه ها را 
بررسی و رتبه بندی کند و با اعام نتایج آن به صورت 
ش��فاف و مقایس��ه آن با عملکرد سال قبل مشکات 
احتمالی عدم پیش��رفت هر دانشگاه را بررسی و رفع 
کند. گنجاندن »واحدهای کارورزی و مهارت آموزی« 
در دروس دانشگاهی دیگر توصیه مهم رئیس جمهور 
به وزارت علوم بود که در تش��ریح آن اظهار داش��ت: 
ورزیده ش��دن و مهارت آموزی عملی دانشجویان در 
رش��ته های مختلف صنعتی، کش��اورزی و پزشکی از 
ضرورت های امروز دانشگاه هاست؛ چرا که دانشمندان 
ما باید عاوه بر مهارت گفتن و نوش��تن بر مهارت در 

عمل و اجرا هم تسلط داشته باشند .
بررسی راه های جذب بودجه تحقیقاتی دستگاه های 
مختل��ف با تقاضامحوری و نظارت دانش��گاه، انتخاب 
اعضای هیأت امنای دانش��گاه های هی��أت امنایی از 
چهره های برجس��ته و موثر ولو دارای تفاوت س��لیقه 
در مس��ائل سیاس��ی با دولت، اعطای نش��ان ملی به 
دانش��گاههای مس��ئولیت پذیر در ایف��ای نق��ش در 
مس��ائل اجتماعی، سیاس��ی و فرهنگی دانشجویان، 
بررسی راهکارهای تشکیل صندوق های دانشگاهی به 
عنوان پشتوانه مالی تامین برخی از هزینه ها از دیگر 
راهکارها و توصیه های مهم رئیس جمهور برای ارتقای 

کمی و کیفی عملکرد وزارت علوم بود.
آیت الله رئیس��ی با اش��اره به اهمیت جذب مدیران 
و اس��اتید معتقد به پیش��رفت علم و توسعه کشور با 
نگاه ب��ه ظرفیت های داخلی کش��ور تصریح کرد: ما 
در زمینه بهره گیری از تجربه کش��ورهای دیگر هیچ 
محدودیتی نداریم اما نسخه های دیگران را به سهولت 
نخواهی��م پذیرفت، بلکه معتقدیم این نس��خه ها باید 
توسط کارشناسان داخلی به دقت بررسی و متناسب 

با منافع ملی درباره آنها تصمیم گیری شود.

دولت به دنبال کم کردن فاصله وضع موجود و مطلوب است
آیت الله رئیسی:

  سنگ اول
 نماینده مردم آذرش��هر در ش��ورای اس��امی 
آذربایجان ش��رقی ب��ا بیان اینکه ایجاد ش��هرک 
سنگ خواس��ته دیرینه اهالی منطقه است گفت: 
طرح ایجاد ش��هرک سنگ چندین سال است که 
تصویب ش��ده اما تاکنون هیچ اقدامی عملی برای 
اجرای آن طرح صورت نگرفته اس��ت و وعده های 
محقق نشده مسئولان برای احداث شهرک سنگ 

در خوابی عمیق به سر می برد.
رحیم رحیم��ی افزود: اگر تمام س��نگبری ها و 
کارگاه های س��نگ و کارخانه های فرآوری سنگ 
آذرش��هر در ی��ک ج��ا تجمیع ش��وند ۸۰ درصد 
فرآوری در این شهرستان اجرایی شده و در نتیجه 
از لحاظ اقتصادی، سود و رونق اقتصادی برای این 
شهر به ارمغان خواهد داشت که به اشتغالزایی ۱۰ 

هزار نفری جوانان منطقه منجر خواهد گردید.
وی اضافه کرد: برای احداث ش��هرک  س��نگ ۳ 
زمین پیش��نهادی در اطراف روس��تاهای خانقاه، 
هفت چش��مه و فاز دوم شهرک صنعتی سلیمی 
انتخاب شده که اکثر معدن کاران و سنگ تراشان 
می خواهند این شهرک در اطراف روستای خانقاه 
آن ه��م به دلیل نزدیکی به معادن احداث ش��ود 
اما با این ح��ال تاکنون هیچ اقدام عملی از لحاظ 

تامین زیرساخت ها اجرایی نشده است.
رحیمی یادآور شد: متاسفانه اکثر امتیاز معادن 
آذرش��هر در دس��ت نهادهای دولتی یا وابسته به 
دولت اس��ت و لذا اگر بیشتر این معادن به بخش 
خصوصی واگذار ش��وند کارآیی و بهره برداری از 
معادن افزایش یافته و سوددهی حاصل از آن برای 

منطقه مثمرثمر خواهد بود.
نماینده آذرشهر در ش��ورای استان تاکید کرد: 
متاس��فانه امتیاز بیش از ۵۰ درص��د این معادن 
به س��رمایه گذارانی از س��ایر اس��تان های کشور 
واگذار ش��ده که اغلب اکثر این س��رمایه گذاران، 
اصفهانی هس��تند به طوری که اگر این معادن در 
دس��ت سرمایه گذاران استان باش��د یقیناً به نفع 
منطق��ه خواهد بود. وی متذکر ش��د: اگر در این 
منطقه شهرک تخصصی سنگ ایجاد شود ذخایر 
و مواد معدنی اس��تخراج شده در آذرشهر فرآوری 
می ش��ود و با برَِند آذرشهر صادر می گردد که در 
نتیجه، رونق اقتصادی بیشتری برای منطقه در بر 

خواهد داشت.
   سنگ میانه

 رئی��س س��ازمان صنع��ت، مع��دن و تج��ارت 
آذربایجان شرقی اخیراً با اشاره به اینکه شهرستان 
آذرشهر پایتخت سنگ تراورتن کشور است گفت: 
امیدواریم رفع موانع فعالی��ت معدنکاران و ایجاد 

ش��هرک صنعتی تخصصی س��نگ، باعث تحول و 
نقش آفرینی معادن ش��ود تا مردم از مواهب این 

معادن بهره مند شوند.
صاب��ر پرنیان افزود: با توج��ه به ظرفیت معادن 

شهرستان آذرش��هر از ۱۵ سال گذشته مقرر بود 
یک ش��هرک س��نگ در منطقه ایجاد شود که در 
این زمینه ش��رکت شهرک های صنعتی به عنوان 
متولی این موضوع، بخش��ی از فاز توسعه شهرک 

س��لیمی را به این کار اختصاص داده و زیرساخت 
های مورد نیاز را آماده کرده اس��ت ولی به اعتقاد 
معدنکاران این ش��هرک ب��ه منظور کاهش هزینه 
ها و حفظ محیط زیس��ت باید در نزدیکی معادن 

ایجاد شود.
وی اضافه کرد: با توجه به این که سازمان صمت 
وظیفه تس��هیل امور در بخش صنعت و معدن را 
دارد مقرر ش��ده هیات امنای معدنکاران آذرشهر 
زمین های موردنظر خود را به شرکت شهرک های 
صنعتی استان معرفی کنند تا با بررسی و هدایت 
فرماندار این شهرستان، شهرک تخصصی فرآوری 

سنگ در جوار معادن منطقه ایجاد گردد.
پرنی��ان با ذک��ر این نکت��ه که در شهرس��تان 
آذرشهر ۵۰ معدن س��نگ ساختمانی وجود دارد 
یادآور ش��د: از این تعداد ۳۰ معدن فعال هستند 
ک��ه علت اصلی فعال نبودن برخی از معادن، نبود 
واحدهای فرآوری مورد نیاز اس��ت که امیدواریم 
با ایجاد ش��هرک تخصصی سنگ ش��اهد فعالیت 

گسترده این معادن باشیم.
وی با بیان این که در س��ال های گذشته بخش 
معدن مورد بی توجهی قرار گرفته است بیان کرد: 
معادن شهرس��تان آذرش��هر با وجود مواد معدنی 
غنی و سنگ تراورتن بی نظیرش ظرفیت بسیاری 

برای ایجاد اشتغال پایدار و تولید ثروت در منطقه 
دارد و می توان��د به عنوان یکی از جایگزین های 
اقتصاد بدون نفت آذربایجان شرقی مطرح گردد.

   سنگ تمام
 سنگهای تزئینی یکی از مهمترین منابع معدنی 
آذربایجان شرقی است اما بیش از ۷۰ درصد آنها 
در خارج از استان و حتی کشور فرآوری می شوند 
که ضعف مدیریت اس��تراتژیک صنعت آذربایجان 

را نشان می دهد.
بهره برداری از ش��هرک تخصصی سنگ آذرشهر 
از جمله مطالبات صنعت س��نگ آذربایجان شرقی 
است که طرح احداث آن در اردیبهشت ماه ۱۳۹۲ 
در هیئ��ت دولت وقت به تصویب رس��ید اما پس 
از گذشت سالهای متمادی و اعتراض فعالان این 

حوزه هنوز به مرحله اجرا درنیامده است.
تولیدات معادن س��نگ آذربایجان ش��رقی پس 
از اس��تحصال به ص��ورت خام به ب��ازار داخلی و 
خارج��ی فروخته می ش��وند، در صورت��ی که بنا 
بر اعام کارشناس��ان این ح��وزه، فروش فرآوری 
ش��ده محصولات سنگ آذرش��هر می تواند ارزش 
افزوده ۱۰ برابری داشته و موجب آبادانی و توسعه 
شهرس��تان آذرشهر گردد اما گویا احداث شهرک 
تخصصی سنگ در این منطقه سالهاست به ورطه 

فراموشی سپرده شده است.
بررس��ی ه��ای میدانی خبرنگاران رس��انه های 
گروهی از وجود یک مشکل حاد مبتا به فعالیت 
های معدنی در آذرشهر خبر می دهد و آن، رواج 
سنگ های تزیینی کِرِمی ماشینی و ارزان قیمت 
است که به رغم کیفیت پایین، تخریب پذیری بالا 
و مان��دگاری اندک دارند و فراوان��ی آنها در بازار، 
زحم��ت مع��دن کاران آذرش��هر را ضربدر صفر و 

حتی زمین گیر کرده است!
ناظران محلی و فعالان صنعت سنگ می گویند 
بروز این وضعیت، دلسردی در بین سرمایه گذاران 
و انتقال فرصت های اش��تغال زایی و تولید ثروت 
به مناطق دیگر کش��ور و خارج از کش��ور را سبب 
می ش��ود و مردم آذرش��هر به عنوان مالک اصلی 
این ثروت خدادادی ب��ه صورت حداقل از مزایای 

آن برخوردار هستند.
بدین ترتیب، س��الانه افزون ب��ر ۱۰۰ هزار تنُ 
س��نگ در ۷۰ معدن فعال شهرس��تان آذرش��هر 
تولی��د می ش��ود که از این تع��داد در ۲۵ معدن، 
س��نگ تزئینی استحصال می ش��ود و با توجه به 
نبود کارخانه های فرآوری سنگ معدن، سنگ های 
تولیدی بدون فرآوری صادر می شوند که ضرورت 
احداث ش��هرک تخصصی سنگ در این منطقه را 

دوچندان می کند.

آذرشهر سنگ تمام 
می خواهد!

»عصرآزادی« از ضرورت احداث شهرک تخصصی سنگ 
آذرشهر در پایتخت تراورتن ایران گزارش می دهد؛

عصرآزادی/ شهرام صادق زاده 

آذرش�هر؛ ش�هری با ۱۰۰ هزار نفر جمعیت در ۵۰ کیلومتری جنوب تبریز که در میان فعالان 
صنعت س�نگ به پایتخت سنگ تروارتن ایران معروف است و سنگ های خام آن در ایتالیا 
به عنوان مهد فرآوری س�نگ های تزیینی و نیز در آلمان، اس�پانیا، فرانسه، کانادا و ترکیه 
مشتریان پر و پا قرصی دارد و عرب های حاشیه خلیج فارس برای سنگ های مرمر سبزش، 
سر و دست می شکنند اما چه فایده! ما هنوز در حداقل ترین حالت ممکن که همانا تجمیع 
امکانات اس�تحصال س�نگ ه�ای باکیفیت آذرش�هر در قالب یک مجموع�ه صنعتی به نام 
ش�هرک تخصصی س�نگ اندرخم یک کوچه ایم! کارشناسان می گویند یکی از فرصت های 
س�رمایه  گذاری آذربایجان شرقی، فرآوری س�نگ های تزئینی آذرشهر است که در صورت 

به�ره برداری صحیح و ایجاد بازار مصنوعات س�نگی می تواند زمینه ایجاد اش�تغال، رونق 
اقتصادی و توس�عه صادرات صنایع  دس�تی را فراهم نماید. ظرفیت تولید س�الانه سنگهای 
تزئین�ی در آذربایجان ش�رقی، افزون بر ۵۰ ه�زار مترمربع برآورد می  ش�ود که در صورت 
اس�تخراج و فرآوری با تکنول�وژی روز دنیا می تواند ارزش اف�زوده غیرقابل تصوری برای این 
شهرستان به دنبال داشته باشد. واقعیت این است که وجود ذخایر عظیم سنگ در آذربایجان 
شرقی با محوریت شهرستان آذرشهر، این استان را به یکی از تولیدکنندگان بزرگ سنگ ایران 
تبدیل کرده اس�ت اما نکته جالب توجه اینجاس�ت که آذربایجان به عنوان یکی از قطب های 

صنعتی کشور، هنوز یک شهرک تخصصی برای صنعت پرُدرآمد سنگ ندارد...

کارشناسان می گویند 
هرگونه موفقیت در 

صنعت سنگ آذرشهر 
مستلزم هم افزایی دستگاه 

هاست و اینکه بهترین 
سنگ ها از آذربایجان 

شرقی برای فرآوری به 
مناطق دیگر خام فروشی 

 می شوند نهایت
فرصت سوزی است!

معاون اول رییس جمهور گفت: توس�عه مازندران نیازمند توجه 
جدی به سه بخش دریا، کشاورزی و گردشگری است.

به گزارش خبرنگار دولت ایرنا، محمد مخبر در جلس��ه اعضای مجمع 
نمایندگان مردم اس��تان مازندران در مجلس ش��ورای اسامی، توجه به 
اقتصاد دریا محور، کش��اورزی و حوزه گردش��گری در استان مازندران را 
پراهمیت دانس��ت و گفت: لازم است در برنامه هفتم توسعه کشور برنامه 

ای دقیق و منسجم برای توسعه این سه بخش گنجانده شود.
مع��اون اول رییس جمه��ور همچنین با تاکید بر اهمی��ت ایجاد و راه 
اندازی صنایع تبدیلی در اس��تان مازندران خاطر نش��ان کرد: متاس��فانه 
از توجه به بخش صنعت در اس��تان مازندران غفلت ش��ده که لازم است 
تمرک��زی جدی ب��ر صنایع تبدیلی کش��اورزی در این اس��تان با رعایت 

ماحظات محیط زیستی معطوف شود.
مخب��ر از اهتم��ام ویژه دولت برای پیگیری مجدان��ه و اجرای مصوبات 
سفرهای استانی رییس جمهور خبر داد و افزود: دولت به اجرای مصوبات 
سفرهای استانی متعهد است و تخصیص اعتبارات و منابع مالی مرتبط با 

این مصوبات در جریان است.
وی با اش��اره به گزارش اس��تاندار مازندران درخصوص اقدامات صورت 
گرفته برای حل مش��کل پسماند این استان و نیز مسائل مرتبط با خرید 
مرکبات گفت: خوش��بختانه اقدامات خوبی در این راستا صورت گرفته و 

دولت حل کامل این مشکات را با جدیت پیگیری خواهد کرد.
معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه دولت در بخش مسکن و اشتغال 
برنامه ریزی و اقدامات گس��ترده ای را در پیش گرفته است، گفت: برای 
بخش اشتغال منابع و اعتبارات مالی مناسب با مکانیزم اجرا درنظر گرفته 

شده تا برای انواع اشتغال خرد، متوسط و خانگی هزینه شود.
وزیر جهادکشاورزی نیز که برای بررسی مسائل کشاورزی در این جلسه 
حضور یافت، گزارشی از برنامه ریزی ها و اقدامات انجام شده در جهت رفع 
مشکات کش��اورزان و باغداران ارائه کرد و گفت: مازندران قطب امنیت 
غذایی و کش��اورزی کش��ور است و وزارت جهاد کش��اورزی با جدیت به 

دنبال حل و فصل مشکات کشاورزان و باغداران این استان است.
استاندار مازندران هم در این نشست گزارشی از اقدامات صورت گرفته 
برای رفع مشکات استان طی یکسال اخیر ارائه کرد و گفت: با پیگیری 
های انجام ش��ده مش��کل تعهد ارزی برای صادر کنندگان کشاورزی در 
استان مازندران مرتفع شده و اعتبارات خوبی نیز برای تامین سرمایه در 

گردش صادر کنندگان پیش بینی شده است.
وی از احی��اء ۵۷ واحد صنعتی غیرفعال در اس��تان مازندران خبر داد 
و گفت: سیس��تم پسماند ساری که ۱۲ س��ال فقط ۲۰ درصد پیشرفت 
داش��ته، در یکسال اخیر ۶۵ درصد پیش��رفت کرده و امیدواریم تا پایان 
سال به بهره برداری برسد. استاندار مازندران ادامه داد: در بخش آسفالت 
روس��تایی به اندازه ۸ س��ال دولت گذش��ته کار انجام ش��ده و در بخش 
آبرس��انی به روس��تاها نیز در همین مدت یکس��ال اخیر به اندازه دولت 
گذش��ته اقداماتی صورت گرفته اس��ت. در این جلس��ه نمایندگان مردم 
استان مازندران در مجلس شورای اسامی نیز هر کدام در سخنانی ضمن 
قدردانی از دولت به خاطر پیگیری مس��ائل استان، گزارشی از محدودیت 
ها و تنگناهای اصلی در حوزه های انتخابی و همچنین مشکات استانی 
ارائه کردند و به بیان پیش��نهادات و نظرات خود برای رفع کاس��تی ها و 
توس��عه اس��تان در حوزه های مختلف از جمله محیط زیس��ت، اشتغال، 

کشاورزی، پسماند، راه سازی، صنایع و... پرداختند.

مخبر: دولت به اجرای تمام مصوبات سفرهای استانی متعهد است


